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Abstract: 

       The cost due to corrosion Damage have estimated to be 3-4% of their gross national product which significantly Countries problem around the world. In this study, a novel carbon steel pipe protection based on radial basis function neural network RBFNN was proposed. The RBFNN used to predict the minimum current density required in impressed current cathodic protection to protect low carbon steel pipe. Learning data was performed by using a 25 samples test with different concentration C%, temperature T, distance D and pH. The RBFNN model has four input nodes representing the (concentration C%, temperature T, distance D and pH), eight nodes at hidden layer and one output node representing the min. current density. Generalization test used 5 data samples taken from the experimental results other than those data samples used in the learning process to check the performance of the neural network on these data. In addition, the experimental results indicate that proposed system can be used successfully to obtain minimum cathodic protection current density to protect low carbon steel pipes.
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الخلاصة: 

       يقدر إجمالي الكلف الناتجة من تلف التآكل (3 – 4 % ) من الناتج القومي لمعظم دول العالم. في هذا البحث تم اقتراح منظومة حماية كاثودية لأنابيب الصلب الكربوني بأستخدام شبكة دالة الأساس الشعاعي العصبیة RBFNN. استخدمت الشبكة العصبية لغرض التنبؤ بأقل قيمة لكثافة التيار المطلوب تمريرها ضمن منظومة الحماية الكاثودية لأنابيب الصلب الكاربوني. استخدمة 25 عينة بمختلف التراكيز C% و درجات الحرارة T و ابعاد D و كذلك pH لغرض اجراء عملية تدريب الشبكة العصبية. تتكون الشبكة العصبية المقترحة من طبقة الأدخال و تحتوي اربعة عقد للمدخلات  متمثلة بالتركيز و درجة الحرارة و البعد و كذلك pH،  اما الطبقة المخفية تتكون من ثمان عقد بالأضافة الى عقدة واحدة في طبقة الأخراج و التي تعطي اقل قيمة لكثافة التيار الواجب استخدامه في الحماية الكاثودية. تم اختبار الشبكة العصبية المقترحة من خلال استخدام 5 عينات مختبرية مختلفة عن التي استخدمت في التدريب لغرض التأكد من اذاء الشبكة. من خلال التجارب العملية و مقارنة نتائجها مع نتائج الشبكة العصبية 
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